
 

KTO:n lausuntopyyntö koskien Mylly-Antin koulua 
   
Koulutuslautakunta 15.06.2021 § 54      
     
 
 
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Kimmo Kuusimäki 

 
KTO - kehitysvamma-alan tuki- ja osaamiskeskus pyytää kuntien lausuntoa 
koskien Mylly-Antin koulun järjestämistä ja tiloja. 
 
Naantalin kaupunginhallitus on 21.10.2017 § 325 lausunut seuraavaa: ” 
Naantalin kaupunginhallitus puoltaa Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin 
kuntayhtymän hanketta rakentaa kehitysvammaisille peruskoululaisille 
nykyaikaiset, turvalliset ja terveelliset koulutilat. Naantalin 
kaupunginhallitus edellyttää tarkempaa hankesuunnitelmaa ja riittävän 
tarkkoja ennakkolaskelmia mahdollisen investointihankkeen vaikutuksista 
kuntien maksuosuuksiin ennen lopullista kannanottoaan uusien tilojen 
hankintaan.” 
 
KTO on lähettänyt 11.6.2021 sähköiseen kokoushallintaan tallennetun 
kirjeen, jossa pyydetään vastaamaan kouluun liittyviin kysymyksiin. 
 
1. Miten koulun toiminta tulee järjestää 1.1.2023 lähtien?  
KTO:n ja jäsenkuntien perussopimuksen mukaisesti Mylly-Antin 
koulupalvelujen tuottaminen vaikeasti vammaisille oppilaille kuuluu 
KTO:lle. Tämä velvoite tulee täyttää perussopimuksen voimassaoloon asti. 
Mikäli KTO:n toiminta siirtyy hyvinvointialueelle ja KTO:n perussopimus 
purkautuu, tulee vaikeasti vammaisten keskitetty opetus järjestää yhdessä 
toimipisteessä. KTO:n tulee huolehtia koulun jatkuvuudesta. 
 
2. Voisitteko isäntäkuntana ottaa vastuun Mylly-Antin koulun toiminnan 
järjestämisestä?  
Naantali ei sijaintinsa puolesta ole soveltuva koulun sijaintipaikaksi eikä 
näin ollen Naantali voi toimia isäntäkuntana.  
3. Jos ette voi toimia isäntäkuntana koululle, oletteko valmiit tekemään 
yhteistyösopimukset oppilaskohtaisesti isäntäkuntana toimivan kunnan 
kanssa vaikeavammaisten perusopetuksen järjestämistä koskien?  
Naantali haluaa solmia sopimukset isäntäkuntana toimivan organisaation 
kanssa. 
 
4. Mitä mieltä olette uuden koulun rakennushankkeen käynnistämisestä? 
Naantali puoltaa Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayhtymän 
hanketta rakentaa kehitysvammaisille peruskoululaisille nykyaikaiset, 
turvalliset ja terveelliset koulutilat. Naantali edellyttää tarkempaa 
hankesuunnitelmaa ja riittävän tarkkoja ennakkolaskelmia mahdollisen 
investointihankkeen vaikutuksista kuntien maksuosuuksiin ennen lopullista 
kannanottoaan uusien tilojen hankintaan. 

 
Käsittely Merkittiin, että Hannele Vienonen poistui kokouksesta yhteisöjäävinä 

tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja 
 



Päätösehdotus Koulutuslautakunta antaa kaupunginhallitukselle 
selostusosassa esitetyn vastauksen ja pyytää 
kaupunginhallitusta vastaamaan KTO:lle 15.9.2021 
mennessä. 

  
Päätös Sivistysjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 16.08.2021 § 308        
1119/12.00.00.00/2021     
 
   
 
 

 
Oheismateriaali: 

KTO - kehitysvamma-alan tuki- ja osaamiskeskuksen kirje 
 
 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus  antaa KTO -kehitysvamma-alan tuki- ja 
osaamiskeskukselle  koulutuslautakunnan 15.6.2021 
valmistelun mukaiset vastaukset: 
 1. Miten koulun toiminta tulee järjestää 1.1.2023 lähtien?   
KTO:n ja jäsenkuntien perussopimuksen mukaisesti Mylly-
Antin koulupalvelujen tuottaminen vaikeasti vammaisille 
oppilaille kuuluu KTO:lle. Tämä velvoite tulee täyttää 
perussopimuksen voimassaoloon asti. Mikäli KTO:n toiminta 
siirtyy hyvinvointialueelle ja KTO:n perussopimus purkautuu, 
tulee vaikeasti vammaisten keskitetty opetus järjestää 
yhdessä toimipisteessä. KTO:n tulee huolehtia koulun 
jatkuvuudesta.  
 
 2. Voisitteko isäntäkuntana ottaa vastuun Mylly-Antin koulun 
toiminnan järjestämisestä?   
Naantali ei sijaintinsa puolesta ole soveltuva koulun 
sijaintipaikaksi eikä näin ollen Naantali voi toimia 
isäntäkuntana.  
 
 3. Jos ette voi toimia isäntäkuntana koululle, oletteko valmiit 
tekemään yhteistyösopimukset oppilaskohtaisesti 
isäntäkuntana toimivan kunnan kanssa vaikeavammaisten 
perusopetuksen järjestämistä koskien?   
Naantali haluaa solmia sopimukset isäntäkuntana toimivan 
organisaation kanssa.   
 
4. Mitä mieltä olette uuden koulun rakennushankkeen 
käynnistämisestä?  
Naantalin kaupunki puoltaa Varsinais-Suomen 
erityishuoltopiirin kuntayhtymän hanketta rakentaa 
kehitysvammaisille peruskoululaisille nykyaikaiset, turvalliset 
ja terveelliset koulutilat. Naantali edellyttää tarkempaa 
hankesuunnitelmaa ja riittävän tarkkoja ennakkolaskelmia 
mahdollisen investointihankkeen vaikutuksista kuntien 
maksuosuuksiin ennen lopullista kannanottoaan uusien 
tilojen hankintaan. 



  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
  


